
STAČILO!: Financování kampaně bude
transparentní a srozumitelné!

Pro hnutí STAČILO! je zásadní, aby bylo
financování  jeho  kampaně  zcela
transparentní  a  srozumitelné  každému.
Novinářům to řekla volební lídryně hnutí
Kateřina Konečná (KSČM). Kampaň bude
financována i prostřednictvím půjčky ve
výši  30 milionů korun.  Hnutí  bude ručit
budovou KSČM v Brně.
»Tento  postup  je  plně  v souladu  se
zákonem  a  všechny  transakce  budou
probíhat  přes  transparentní  účet  hnutí

STAČILO!  Každý  občan  si  tak  může  kdykoli  zkontrolovat,  jak  s prostředky
nakládáme,« prohlásila  Konečná. »Za  naším hnutím.  nestojí  žádný  miliardář,  finanční
skupina  ani  lobbistická  organizace,« dodala.  Kromě  půjčky  bude  hnutí  kampaň
financovat i z dobrovolných příspěvků od veřejnosti. Financování kampaně bude podle
Konečné transparentní a srozumitelné.
Předseda STAČILO! Daniel Sterzik se ohradil proti informacím některých médií, že hnutí
financuje  jeho  spolek  Institut  českého  venkova. »Institut  je  neziskový  spolek,  jehož
hlavním cílem je sdružovat komunitu čtenářů blogu Vidlákovy kydy, pořádat workshopy,
přednášky  a  osvětové  akce  v oblasti  zemědělství  a  veřejného  dění,« uvedl  Sterzik.
Spolek je financován především z malých darů čtenářů blogu. Průměrná výše daru činí
694 Kč,  přičemž  celková  finanční  rezerva  spolku  dosahuje  přibližně  čtyři miliony
korun. »Tyto prostředky jsou určeny především na budoucí zakoupení nemovitosti, která
bude sloužit jako komunitní centrum pro naše aktivity,« dodal Sterzik.Zdůraznil také, že
spolek je podporován i komunitou čtenářů v zahraničí. Od těch za dobu své existence
obdržel celkem zhruba 89 tisíc korun. »Naše činnost je financována zdola, bez závislosti
na státních dotacích, velkých sponzorech či komerčních aktivitách,« dodal hnutí.
Největším dezinformátorem je Fialova vláda
Konečná  se  poté  krátce  pozastavila  nad  loňským  útokem  na  slovenského  premiéra
Roberta Fica. Připomněla, že k podobnému útoku došlo i na Donalda Trumpa. »To, co se
děje,  je  výsledkem atmosféry,  na níž  média nesou svou spolu-odpovědnost,« uvedla.
Připomněla, že za poslední rok šlo bezpočet útoků na její osobu, její okolí  i samotné
hnutí  STAČILO!.  Bez  jakéhokoli  důkazu  jsou  jeho členové podle  Konečné v médiích
obviňováni  a  označování  za  dezinformátory. »Přitom  největším  dezinformátorem  je
Fialova vláda,« uvedla Konečná. Vyzvala proto novináře, aby svou práci dělali tvrdě, ale
objektivně, bez nenávisti.
V podobném  duchu  poté  vystoupil  také  mluvčí  KSČM  a  lídr  hnutí  v Pardubickém
kraji Roman  Roun,  který  je  garantem  hnutí  pro  oblast  kultury  a  problematiku
médií. »Jsou  to  především  média  i  jednotliví  novináři,  kteří  užitím  dezinformací  a
nepodložených spekulací  nejen  rozdělují  společnost,  ale  zásadně přispívají  k nárůstu
agresivity ve společnosti,« uvedl.
Hnutí proto vyzvalo všechna média včetně veřejnoprávní České televize, aby mimo jiné
uváděla pouze ověřené a pravdivé informace, respektovala základní principy žurnalistiky
a v rámci zpravodajství zachovávala nestrannost a vyváženost.
Kromě komunistů  budou  podle  Konečné  na  kandidátkách  hnutí  zástupci  tří  menších
neparlamentních uskupení, tedy nejen Spojených demokratů – Sdružení nezávislých a
České strany národně sociální jako při posledních evropských volbách, ale v několika
krajích také zástupci strany Moravané.(jad) iportal24

Íránská pseudokauza aneb Jak se zbavit nepohodlných politiků
   Asi  jste  všichni  v  posledních  dnech  či  týdnech  zaznamenali
pseudokauzu o mé schůzce s íránskými představiteli v roce 2022. Celá
věc se konečně dostala k petičnímu výboru PS. Osobně bych to pustila
z hlavy, nicméně ve chvíli,  kdy má tato kauza ovlivnit  politickou situaci
před parlamentními volbami a v mém případě se zbavit  nepohodlného
politika, to nelze.  Na celé věci je naprosto skandální, že neexistuje jediný
důkaz toho, co se v médiích objevuje. Novináři prostě přejali vybájený a
vykonstruovaný  příběh.  Vůbec  nepátrali  po  důkazech  svých  tvrzení.
Dokonce jedna z novinářských dezinformátorek, Slonková, své pohádky
vyprávěla ve veřejnoprávním Č. rozhlasu, který jsme nuceni všichni platit.

   Petice  požadovala  odtajnění  informací,  které  dle  její  autorky  Kateřiny  Koch měly
dokazovat spolupráci s Íránem jakožto nepřátelskou mocností. A to přesto, že s ním má
naše  země  navázané  oficiální  diplomatické  styky,  přesto,  že  nedošlo  k  žádnému
vyhoštění  íránských  diplomatů  a  přesto,  že  zde  máme  íránského  velvyslance  a
diplomatická vazba naší země s Íránem probíhá zcela v rámci intencí Vídeňské úmluvy o
diplomatických stycích. K zamražení styků nedošlo ani ze strany Evropské unie, což paní
Koch ve svém vystoupení tvrdila.
   Paní Koch se odvolávala na zákaz kontaktu se zástupci této země. Ohledně těchto
tvrzení  jsem  se  obrátila  přímo  na  Delegaci  pro  vztahy  s  Íránem  a  dostala  jsem
jednoznačnou  odpověď,  že  pokyny  nejsou  pro  poslance  EP  závazné  a  nejsou  jimi
dotčena stávající  rozhodnutí  a pravidla týkající  se Vídeňské úmluvy o diplomatických
stycích. Samotné doporučení Delegace pro styky se třetími zeměmi je pak datováno 23.
dubna  2023,  tedy  až  po  mé  poslední  návštěvě  íránské  ambasády.  Asi  tolik  k
důvěryhodnosti paní Koch a její schopnosti nakládat s faktickými informacemi.
  Dále se musím vyjádřit k samotnému domnělému obsahu schůzky, kterým údajně měla
autorka  petice  disponovat,  a  informace  o  něm  se  objevily  také  ve  videu  jednoho
youtubera,  skrze  které  byla  petice  propagována.   Je  třeba  říci,  že  odposlouchávání
schůzek na cizích ambasádách je v rozporu s mezinárodním právem a ani tajné služby
tak  nemohou  disponovat  informacemi  o  tom,  co  bylo  jejich  předmětem.  BIS,
bezpečnostní odbory ministerstva vnitra, obrany, zahraničí a Úřadu vlády navíc
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Raději se neptejte. Opravdu. Nechcete vědět! 
V  politice  existuje  tichá  dohoda,  něco  jako  gentlemanská
úmluva,  která  zní: »Některé  otázky  se  prostě
nepokládají.« Proč? Protože když se na ně zeptáte, riskujete tři
věci – nepříjemnou pravdu, nešikovné mlžení… a hlavně to, že
najednou  začnete  přemýšlet.  A  kdo  by  dnes  chtěl  myslet?
V době postfaktické, která je plná Fialových lží a jiných pravd.
Pojďme se tedy podívat na to, které otázky je lepší vládním
politikům nepokládat.
Nikdy se neptejte Jana Lipavského na jeho vzdělání. Je to jako
ptát  se  kuchaře  na  to,  jak  se  vaří  voda.  Ano,  víme,  že  titul
neznamená  automaticky  kompetenci.  Ale  když  je  ministrem

zahraničí  někdo, kdo mezinárodní vztahy spíš bakalářky vygooglil,  než vystudoval,
začínáte chápat, proč zahraniční politika ČR připomíná orientaci slepého v labyrintu. S
minimapou. V ruštině. V jazyce, který je Lipavskému jistě zaslíbený. Navíc se jedná o
člověka zbabělce, když ještě nenavštívil Rusko nebo Turecko.
Na Rakušanův Dozimetr se neptejte už vůbec. To je totiž příběh, který se čte jako
špatná  detektivka  –  všichni  známe pachatele,  ale  místo  zatčení  se  řeší,  jestli  se
podezřelý dostatečně distancoval od spolupachatele. A navíc, není hezké šťourat se v
minulosti. Zvlášť když je to současnost. Musíte si poté dát velký pozor, aby vám někdo
nezavolal za šifrovaného telefonu. Třeba sám ministr vnitra Vít Rakušan.
Vlastimil Válek a Endiaron? Nedělejte to. Nechte mu jeho oblíbený lék, který se stal
symbolem epidemie neschopnosti.  Jestli  se  vám nelíbí,  že  během krize  chyběla  i
základní léčiva, tak jste asi málo vděční. Vždyť jsme to (téměř) přežili. A to se počítá!
Ostatně vláda se i chystala snížit ceny uhlí, ale toho živočišného, abychom se z těch
cen nepodělali.
Na generála Pavla a okupaci 1968 si radši ani nevzpomínejte. Vždyť on si taky
moc  nevzpomíná.  A když  už  ano,  tak  trochu  jinak  než  zbytek  republiky.  Ale  co,
minulost je relativní. Zvlášť když vás najmenuje NATO a ne historie. Česku přeci vrací
řád a klid, tak jako kdysi Pinochet v Chile.
Pekarová Adamová a její IQ? Tady buďte opatrní. Ne proto, že by šlo o číslo, které
by vám vyrazilo  dech,  ale protože se v  moderní  době přece nehodnotí  lidé podle
inteligence, ale podle správných názorů. A ty má. Možná ne vždy své, ale rozhodně
správné, minimálně se dvěma svetry.
STANuše Nerudová a diplomy? To je přece uzavřená kapitola! Taková malá epizoda
akademické kreativity. Učíme se celý život, někdo i za peníze. A jestli někdo vybudoval
byznys z rozdávání titulů? Inu, aspoň to bylo podnikavé. V Česku se to cení. Je to
přeci česká Dolly Brusel.
Černochová a zbrojení?  Každý má nějaké hobby – někdo sbírá známky,  někdo
tanky. Pokud je náhoda, že se kolem zakázek motají lidé s provizními zájmy, tak je to
prostě jen špatná souhra okolností. Nebo hybridní hrozba. Nebo dezinformace.
A Petra Fialy se neptejte vůbec na nic. Ne snad, že by neodpověděl – odpověděl
by, a velmi dlouze. Tak dlouze, že zapomenete, na co jste se ptali. A možná i to, kdo
jste.  V  tom je  jeho  síla  –  nekonečná  věta,  ve  které  se  pravda  ztrácí  jako  státní
rozpočet v nákupech papíru na tisk daňových formulářů.
Takže přátelé, buďme rozumní. Nezabývejme se otázkami. Nechtějme znát odpovědi.
Prostě věřme. V demokracii, v budoucnost a v to, že když budeme hodní, možná nám
jednou taky někdo přidělí funkci, diplom, nebo aspoň Endiaron. Prostě teď je nutné
stát na správné straně. Švejku, teď jde o všechno! Já vím, pane oberlajtnant. Je čas
stát na správné straně. Když mě se ale na tu vaši stranu teď vůbec nechce…Jan Klán

80.výročí od ukončení 2.světové války – 3
  Rovněž kladenský policejní sbor byl perzekuován. Nejprve byl uvězněn na deset dní
ve škole u Amálky, byl odzbrojen a musel v noci pochodovat pěšky do Prahy, kam byla
služebna přeložena. Do Kladna přišla policie z Prahy. Další vlnu represálií od Kladna
odvrátila událost, k níž došlo v Náchodě. Skupina opilých německých policistů zde
začala vytloukat místní synagogu a když se jim v tom čeští policisté snažili zabránit,
zaútočili  na  i  na  jejich  služebnu,  kde  dva  Němci  zastřelili  českého  strážmistra
Jaroslava Müllera. Za této situace nebylo možné pokračovat v politice represí, a tak
řísský protektor Konstantin von Neurath 10.června 1939 oznámil, že v souvislosti s
kladenským případem upouští od dalších plánovaných opatření, a to s odvoláním na
vstřícné chování českého obyvatelstva a protektorátní vlády
  Německé  úřady  využily  zastřelení  německého  strážmistra  k  dlouhodobým
perzekučním zásahům na Kladensku. Zatýkání podezřelých osob bylo v této době na
denním pořádku. Také zdejší školy, především pak Střední průmyslová škola, na které
studovali i Jan Smudek a František Petr, byla Němcům trnem v oku. Gestapem bylo
proto  zatčeno  a  vyslýcháno  několik  jejích  žáků  a  profesorů.  Ti  byli  sice  po  čase
propuštěni, ale gestapo neustále hledalo záminku k zákroku proti škole. Ta se naskytla
v  prosinci  1940,  kdy  bylo  gestapo  upozorněno  anonymním  dopisem,  že  většina
studentů a členů profesorského sboru má vlažný až nepřátelský postoj k Říši a že by
bylo lepší školu uzavřít. Profesoři i studenti byli opět vyslýcháni, zase  bezvýsledně.
  5.října 1941 však již na základě fingovaného dopisu, odsuzujícího vraždění českých
lidí s podpisem "průmyslováci", uzavřelo gestapo průmyslovou školu v Kladně a zatklo
14 členů profesorského sboru a 48 žáků, které odvezlo do Malé pevnosti v Terezíně.
Prvních 14 dní  byli  zařazeni  do  tzv.  vnitřních komand v rámci  Malé pevnosti,  kde
vybírali  z  příkopu  a  na  kolečkách  vyváželi  šterkopísek,  další  míchali  beton.  Po
14dnech se dostali  do komanda, které provádělo různé stavební úpravy.v Ústí nad
Labem, další rozebírali koleje. Další komando stavělo baráky na Skřivánku v Ústí n.L.,
jiní  pak  v  pískovně  v  Litoměřicích.  Celá  skupina  kladenských  studentů  byla
propuštěna 22.listopadu 1941. Museli se dostavit do služebny gestapa v Kladně, kde
jim bylo opět vyhrožováno tresty v případě, že by na sebe nějak upozorňovali. Dostali
příkaz  nastoupit  hned  do  práce.  Někteří se  však  z  věznice  vrátili  s  podlomeným
zdravím, takže se nejprve museli uzdravit. Propuštění profesoři se nesměli scházet a
dnem zatčení byli suspendováni.Teprve 1.května 1942 mohli opět učit, ale když byla
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kladenská průmyslová škola znovu otevřena počátkem školního roku 1942/1943, bylo
učitelům zakázáno se na ni vrátit a byli přeloženi na různá místa po Čechách a Moravě,
odloučeni od svých rodin až do konce války. 
  Mezi tím se konaly porady, k čemu budovu průmyslové školy využít, ale výsledek nebyl
žádný. Proto byla dopisová akce rozšířena i  na gymnázium a učitelský ústav. Ten byl
uzavřen  a  přestěhován  z  budovy  Egemea  do  suterénu  gymnázia.  Do  místností v
učitelském  ústavě  byla  urychleně  přestěhována  učňovská škola  pokračovací z
Masarykovy školy,  která se stala doménou německé obecní a měšťanské školy. Celá
dopisová akce  proti  českým  školám  byla  asi  dílem  německých  učitelů  a  především
vládního komisaře Zuckera, který se brzo stal "obávaným pašou ve městě". Aby získal
ochranu u oberlandráta, udal na zemské školní radě v Praze, že v Kladně jsou učitelé
komunisté a  že  je  nutno  udělat  zde  čistku.  Učitelský ústav  v  Kladně  byl  uznán  za
zbytečný, a proto již nebyl vůbec otevřen.     J.Kůstka

NATO, PRO a dr. Vacek 
Být voličem koalice SPD, Svobodní, Trikolora a PRO, po přečtení
zamyšlení  JUDr. Petra  Vacka,  1. místopředsedy  PRO,  na
iportal24.cz bych začal zvažovat, zda jí dát svůj hlas. Je ovšem
dobře, že nám autor ještě dlouho před volbami odkryl karty. Volič
si  může alespoň říci,  že další  bouda na něj  byla rozkryta.  Pro
Okamuru a jeho tým jde ovšem o špatné znamení. Ale i ti z jiných
antivládních stran by měli být na pozoru, protože po volbách se i
jinde mohou vyskytnout lidé, kteří jen přemalují starý fialovský
nátěr  a  budou  českou  státní  loď  řídit  stejným  směrem  jako
dosud, i když třeba klikatější cestou. Směr však bude zachován.

Přesně podle přání bruselských centrál.
Prý pro nás je přímo životně důležité být v NATO a v Evropské unii, protože tak malá
země, jako jsme, nemůže být v současném světě neukotvena, protože by se stala kořistí
ostatních,  napsal  dr. Vacek.  Je  právník,  měl  by  vědět,  že  například  Švýcarsko  není
členem ani jedné ze zmíněných struktur.  Rakousko není také členskou zemí Aliance.
Srbsko, Irsko také ne. A fungují.
Po převratu Václav Havel, jehož je zřejmě dr. Vacek stoupencem, nám všem po té, co
odešla z naší země sovětská vojska, sliboval, že už nikdy do žádné vojenská struktury
nepůjdeme. Pak mlčel, když jsme se stali  členskou zemí NATO a nad naším územím
prolétala letadla bombardovat  Srbsko.  Mlčeli  jsme,  tedy naše vláda,  když NATO bez
souhlasu OSN napadlo Afghánistán, Libyi a podporovalo převrat v Sýrii. Účastnili jsme se
jeho misí, které nebyly a nejsou v našem zájmu. Viz Irák. To se dr. Vackovi zdá normální?
Také přiznání, že byl pro vybudování amerického radaru v Brdech, vyvolává dost otázek.
Např. o jeho postoji k naší suverenitě, k tehdejšímu možnému ohrožení našeho hlavního
města v případě odvetného útoku jakéhokoli nepřítele, a vlastně také k rozmístění cizích
vojsk  obsluhujících  radar  na  našem území.  Bylo  to  v době,  kdy  jsme s všeobecným
uspokojením přijímali fakt, že u nás nejsou žádní zahraniční vojáci. Proto takový odpor
k výstavbě zmíněného radaru.
Evropská unie je jinou záležitostí. Pro tu se na rozdíl od vstupu do NATO mohli vyjádřit i
naši občané. Pokud jde o vstup, je všechno jasné, ale je tu i nám vnucená Lisabonská
dohoda, jež nás zbavuje kusu naší suverenity. O ní na rozdíl od některých jiných zemí
nehlasoval u nás nikdo. Ani o prezidentem prosazovaném přijetí dalšího kroku, jímž je
přesun pravomocí na Brusel, se dr. Vacek nezmínil a přitom jeho volební seskupení má
jasné stanovisko, jež je diametrálně rozdílné od jeho postojů.
Nechci  za každou cenu kritizovat  všechny myšlenky,  které dr. Vacek ve svém článku
naznačil.  Teprve  v nich  jsem našel  smysl  spojení  několika  stran  pod hlavičkou SPD.
Ovšem co bude převažovat, pokud se dr. Vacek dostane do Sněmovny, nevím. Jen bych
se bál, byl-li bych volič tohoto seskupení, mu pro takové postoje především k NATO dát
svůj hlas.                                                                          Jaroslav Kojzar

Výchova občanů ČR - LŽÍ a NENÁVISTÍ .
   Jak jsem stará, tak jsem hloupá. Celých 73 let jsem se mylně domnívala, že vláda má
dobře vládnout, aby byl v naší krásné zemi mír a aby se v ní občanům dobře žilo. Aby
politici dbali na to, aby spravedlnosti v naší zemi bylo vždy učiněno zadost. Aby země
prosperovala a všichni lidé v ní byli oproštěni od nenávisti.
    V tom údajně zlém minulém režimu, v zajištěném míru, soběstačnosti , v přátelském
prostředí bez všudypřítomné nenávisti,  jsem žila 37 let.  K práci a čestnosti  jsme, my
rodiče, spolu se školou a systémem vychovali své děti.  Sametový, disidentský, režimní a
třídní převrat tvrdil, že nový režim bude konečně tím správným "ořechovým". Ukazuje se
však,  jak  pro koho,  pro zločince –  lenochy,  zloděje,  rváče,  narkomany,  neziskovky a
duhové hnutí, tím rájem skutečně je. Tvrdili, že ten nový režim je režimem spravedlivým ,
leč spravedlivým není . Malovali nám budoucnost na růžovo a zatím nás , celý svět ,
vedou svojí nenávistí do válek . Tvrdili, že "PRAVDA a LÁSKA" zvítězí, avšak zatím vítězí
jejich "LEŽ a NENÁVIST". 
   Vlády tohoto nového skvělého režimu nevládnou ani spravedlivě  ani hospodárně a už
vůbec  ne  kvalifikovaně  odborně.  Je  to  vláda  militaristická,  posedlá  jakousi
nepochopitelnou pomstou. Své přátele hledají  u našich, historií potvrzených, nepřátel.
Mylně jsem se domnívala, že úloha výchovy dětí je plně v kompetenci hlavně rodičů dětí
a  že  škola  a  režim  má  pouze  dopomáhat  rodičům  v  utvrzování,  že  je  vychovávají
správně. Že je vychovávají k poctivosti, pracovitosti, lásce k vlasti, úctě ke starším lidem
apod. Takto jsme byli vychováváni my, v tom minulém " zlém " režimu. Za tím si stojím i v
tomto novém, lidsky prohnilém, nesystémovém režimu. 
  Takže: " Vládo, prosím, přestaňte na sebe brát roli absolutních vychovatelů našich dětí,
celého  národa,  máte-li  sami  velké  charakterové  vady  a  trpíte-li  fanatickou  nenávistí.
Přestaňte mne laskavě, v mých 73 letech, vychovávat  svou militaristickou, nenávistnou
propagandou.  Mám  svůj  vlastní  mozek  v  hlavě,  jakožto  i  10  milionů  občanů  ČR.
*** Nevnášejte  prosím  do  našich  srdcí  a  myslí  tu  vaší  nízkou  a  podlou
nenávist.*** Nevtloukejte nám svou dezinformační propagandou, koho máme nenávidět
a koho milovat,  to  si  rozhodneme  i  bez vašeho svolení,  my sami ,  žijeme přece ve
svobodné  zemi   nebo  snad  ne?  Máme  snad  zakázáno  myslet  a  říkat  nahlas  co  si
myslíme?  Vy  patrně  postrádáte  svoji  přirozenou  inteligenci  a  proto  přijímáte  povely,
nařízení, rozkazy od jiných c i z í ch mocností, kterým sloužíte, a kteří vámi, za tuto vaší
lokajskou službu, zaslouženě opovrhují. Vaše podprahová inteligence patrně potřebuje,
aby ji řídila  u m ě l á inteligence. Není však nic lepšího nad inteligenci vlastní, o kterou
vás  žádný  výpadek  elektřiny  rozhodně  nepřipraví,  snad  jen  ojediněle  Alzheimerova
nemoc.  Prostí  občané tu skutečnou inteligenci  v sobě mají,  na rozdíl  od vás. Pevně
doufám, že se občané o svůj zdravý selský rozum vámi připravit nenechají a to ani pod
hrozbou, že budou vámi za své názory kriminalizováni .
 Naše PRAVDA a LÁSKA musí zvítězit nad vaší LŽÍ a NENÁVISTÍ. E.Smutná

Toulky po Kladensku - STOCHOV
    I když jsem se narodil na druhém konci republiky, považuji se za Kladeňáka. Kladno
– to jsou i okolní obce a městečka či města. Navštěvujeme je a při  tom si možná
neuvědomujeme, že v každém je něco zajímavého, co stojí za bližší poznání. Chci o
tom napsat takový malý seriálek, možná jako návod na rodinný výlet.
    Stochov jsou vlastně dva světy. Historický a novodobý. Moderní část města vznikla
jako sídliště pro zaměstnance, dosud zdaleka nevyčerpaného, bývalého dolu Nosek v
Tuchlovicích.  Má co  nabídnout.  Krásné náměstí,  občanskou vybavenost,  upravená
sídliště ponořená do zeleně, teď na jaře zkrášlená rozkvetlým bezem. Nabízí klidný a
dobrý  život  více  než  5  tisícům místních.  Kulturní  dům  s  velkým sálem umožňuje
návštěvu  hostujících  divadel,  město  má  i  své  vlastní  soubory.  Je  zde  rozsáhlý
sportovní  areál  s  mnoha  aktivitami.  Posilovna  je  vybavena  těmi  nejmodernějšími
přístroji.  Město  připravilo  pro  návštěvnické  rodiny  zajímavý okruh.  Na zastaveních
čekají různé dovednostní či poznávací úkoly pro dospělé i děti. Město leží na náhorní
plošině, z každého místa na okraji je daleký rozhled po naší krásné přírodě.
    Více  se  budeme  ale  věnovat  části  historické.  Sídliště  je  spojeno  s  prvotním
osidlováním země našimi předky. Je opředeno legendami, které rozšiřovali kronikáři.
Středem je tzv. Václavův dub. Stáří se odhaduje na 1.200 let. Dnes o jeho bývalé
mohutnosti svědčí zachovaný obvod, já osobně jsem ho odhadl na 12 metrů. Holá
suchá torza mohutných větví ční do stran, jediná silná větev je obrostlá a dokazuje, že
strom ještě stále žije. Legenda praví, že dub zasadila svatá Ludmila v den narození
vnuka Václava. Stochov byl totiž jedním z přemyslovských sídel a právě zde se měl
narodit  budoucí  patron  naší  země.  Měl  prý  po  staročesku  „sto  chuov“,  jak  říká
legenda, odtud prý byl odvozen název obce. Novodobí potomci před památný dub
postavili  mohutnou  sochu  svatého  Václava.  V  blízkosti  dubu  prý  Ludmila  nechala
vystavět prvý křesťanský kostel. Současný kostel svatého Václava vznikl ale ve 14.
století,  postupně byl  přestavován  a  přistavován.  Dnes  se  do  kostela  vchází  věží,
přistavenou  ve  století  devatenáctém.  Rozlehlá  farní  budova  byla  přeměněna  na
městské muzeum.. To má otevřeno ale jen tři dny v týdnu – úterý, čtvrtek, sobota. Co
je unikátní – vstup je zdarma.
  Za většinou legend o obci stojí Václav Hájek z Libočan, který žil v 15. a 16.století za
vlády  Jagelonců  a  Ferdinanda  I.  Habsburského.  Stal  se  utrakvistickým  knězem,
později  katolickým.  Byl  kaplanem  ve  Zlonicích,  farářem  v  Rožmitále,  správcem
Vyšehradské  kapituly,  svou  „Kroniku  českou“  napsal  v  Tetíně.  Čerpal  ze  starých
kronik,  převzal  to,  co  napsal  Kosmas.  Vše  rozvinul  do  šíře  svou  fantazií,  doplnil
vymyšlenými daty. Tak například příchod praotce Čecha na Říp datoval rokem 644.
Psal  dobrou  živou  staročeštinou,  kronika  se  stala  po  zveřejnění  v  roce  1541
„bestselerem“.  Z  ní  především  čerpali  autoři  „Rukopisů“,  které  byly  nějaký  čas
považovány za pravé. Jen pro zajímavost - Husa ctil, husitství odsuzoval. Žižku líčil
jako skutečného rytíře, který se změnil v nemilosrdného a krutého bojovníka. Naopak
Boleslav  I.  se  změnil  z  krutého  bratrovraha  během  svého  života  v  moudrého  a
dobrého panovníka. V době obrozenecké se kriticky proti kronice postavili G.Dobner a
F.  Palacký.  Historickou  hodnotu  má  jen  ta  pasáž,  která  ličí  události  v  období,  ve
kterém  Hájek  žil.  Kronika  končí  rokem  1526  –  korunovací  Ferdinanda  I.
Habsburského.                                                 Pavel Hruban . Foto MH

Za účasti vedení obce (starosta, místostarosta a tajemník), 2 členné delegace 
zastupitelů a 6ti zástupců ZO KSČM  proběhlo 7.5.2025 ve 14.hodin pokládání věnců
k Pomníku obětem 2.světové války. MH

Iránská pseudokauza – dokončení ze s.1
konstatovaly, že neshledaly důvod k odtajnění jakýchkoliv informací s tím, že pokud by
něco problematického zjistily,  musely by informovat nikoliv  veřejnost,  ale premiéra,
prezidenta a další osoby jmenované v zákoně. I přesto však mají internetoví ochránci
liberální demokracie, představitelé pětikoalice i její fanoušci o obsahu schůzky jasno –
Konečnou je potřeba kvůli tři roky staré zdvořilostní schůzce s představiteli země, s
níž udržujeme standardní diplomatický vztah, vláčet 5 měsíců před volbami na pranýř.
    Na petiční výbor si přišli přihřát polívčičku mnozí a byl mezi nimi i bývalý pirátský
předseda  Bartoš,  který  neváhal  přesdílet  nepodložená  obvinění  také  na  svých
sociálních sítích. Zajímalo by mě, zda mu stejně tak vadilo, když v roce 2018 pirátští
poslanci  Peksa  a  Balcarová  oslavovali  Den  vítězství  na  ruské  ambasádě.  Peksa
tenkrát ostatně sám argumentoval tím, že »nejde z pozice politika odmítat se s někým
bavit jen kvůli tomu, že k danému státu necítí sympatie.« To už neplatí? Nebo je to u
Pirátů zrovna tak, jak se jim to hodí do krámu?
                              Kateřina Konečná, europoslankyně
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